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بهوقت شادی، بهافق معرفت

عید اسـت این روزها، حواسمان هست؟ میلاد رسول 
رحمت را زمان به جشـن نشسـته اسـت، زمین مـا را آیا 
خبری هسـت؟ به درودیوار که نگاه می کنیم، سردند 
و سـاکت. بـه آدم هـا کـه می نگریـم، هـمان حکایـت 
درودیوار را دارند! سردند و سـاکت. یعنی همین شهر 
و مردمی که ۳هفته پیش تابلو معرفتی بودند در عمل 
به «یحزنون لحزننا» که امام صادق(ع) می فرماید، امروز 
که نوبت «یفرحون لفرحنا» شـده اسـت، به فراموشـی 
دچـار شـده اند. این ما هسـتیم و ایـن درودیـوار خانه 
مـا و آن هـم حسـینیه ها و تکایایـمان و این هـم جـای 
خالی ایسـتگاه های صلواتی که نیسـت. نیم ماجرا را 
گرفته ایـم و چنان هم پررنگ گرفته ایم که جایی برای 
نیـم دوم نمی ماند. حـال آنکه حـضرت امام صادق(ع)

که عیـد میلاد هم زمان او و حضرت رسـول اعظم(ص) را 
در پیش داریم، در آن حدیث معروف که همه مان بارها 
خوانده و شـنیده ایم، می فرماید:«شـیعتنا خلقوا من 
فاضل طینتنـا و عجنوا بمـاء ولایتنا یحزنـون لحزننا و 
یفرحـون لفرحنا/ شـیعیان ما از بقیـه خمیرمایه اولیه 
آفریـش مـا آفریده شـده اند؛ ولایت ما در سرشـت آنان 
عجین شـده اسـت و آنـان بـا ناراحتی مـا ناراحـت و با 
خوشـی مـا خوشـحال اند.» بلـه، ما بـا ناراحتـی آنان،

بجـا و بحـق و تمام سـاحتی، بـه عـزا می نشـینیم. در 
سوگشان نیز جان و جامعه ما ماتم سرا می شود که باید 
هم بشـود، اما  یـک از صد آنچه باید در شادمانی شـان 
مایـه بگذاریـم، دریغ می کنیـم. کجـا سراغ داریم که 
برای مناسبتی شادمانه دهه بگیریم؟ دهه پیشکش؛

چقدر به روز در اعیاد میدان داری می کنیم؟ مجالس 
شـادمانی خوانی معرفتـی در خانـه چنـد درصـد از 
مـردم جامعـه برگـزار می شـود؟ چـه کـسری از یـک 
درصـد در اعیـاد «شادپوشـی» می کننـد؟ واقعـا آیا ما 
به این روایت حضرت صادق(ع) که مانیفسـت زیسـت 
مؤمنانـه اسـت، یک بـار هـم توجـه کرده ایم؟ نـه، اگر 
تأمـل می کردیم، باید در جشـن ها هم میدان معرفت 
طراحـی می کردیم و با شـیرین کردن کام مـردم، آنان 
را بـا سـویه دیگـر نـگاه مذهبـی آشـنا می کردیـم. چه 
می شـود اگـر حـضرات علـما در ایـن سـاحت نورانی 
پرچـم دار می شـدند؟ خطیبـان از فرهنـگ شـادی 
دینـی می گفتند و قلـم داران می نوشـتند و حضرات 
امامـان خطبه شـان را به مهندسـی شـادی دینی که 
از گنـاه خالـی اسـت، اختصـاص می دادند؟ بلـه، در 
این هفته قطعا بسـیاری سـخن خواهند گفت، اما در 
سـتایش وحدت و تبیین ضرورت آن. خواهند نوشت،

امـا بـاز به سـبک تاریخـی از تولـد پیامـبر اکـرم(ص) و 
امام صـادق(ع). امـا آیـا بـزرگان بـه «یفرحـون لفرحنا»

هـم عنایـت خواهنـد فرمـود و مردمـان را بـه شـادی 
به عنـوان یکـی از ضرورت هـای اولویـت دار زندگـی 
توجـه خواهنـد داد؟ آیـا متولیـان شـهر و هیئت های 
محـترم مذهبـی که حق مطلـب را در فصل سـوگ ادا 
می کننـد،در ایـن فصـل بـه شـهرآرایی فکـر خواهند 
کـرد؟ اگـر بخواهیـم ایـن پرسـش ها را بـا عملکـرد 
پیشـینمان پاسـخ دهیـم، جـواب منفی خواهـد بود.
خـدا کند برای این پرسـش ها در آینده پاسـخ بیابیم.

بـاری، ما در فضـای امن وامـان، خمـوده برجاییم، اما 
جالـب اسـت کـه یمنی ها باوجـود جنگ سـختی که 
دارنـد و روزهـای خون بـاری کـه به شـب می رسـانند،

در این روزها در عید میلاد رسـول خدا(ص) به شادمانی 
برمی خیزنـد تـا «یفرحون لفرحنـا» را تحقق بخشـند.

فکـر می کنم باید نـگاه نو کنیـم و این روایـت راهبری 
امام صـادق(ع) را از نـو بخوانیم. چنین باد، ان شـاءا...

لایحه «اورژانس اجتماعی» 
در انتظار تصویب دولت

فــارس| محمــد علیگــو، رئیــس اورژانــس 
اجتماعی کشور از ارســال لایحه اورژانس 

اجتماعــی بــه کمیســیون اجتماعــی 

هیئت دولــت خــبر داد و گفت: بــا تصویب 

ایــن لایحــه ۹۰درصــد مشــکلات اورژانس 

اجتماعــی حــل می شــود.

اجرای نظام رتبه بندی معلمان 
براساس «سند تحول بنیادین»

ایســنا| نمایندگان مجلس شــورای اسلامی 
در جلســه علنــی دیــروز مجلــس در جریــان 

بررســی لایحــه رتبه بنــدی معلــمان بــا مــاده 

یــک ایــن لایحــه موافقــت کردنــد. بــر مبنای 

ایــن لایحــه، در اجــرای جــزء ۲  از بند«الــف»

ــم  ــاله شش ــه پنج س ــون برنام ــاده ۶۳  قان م

توســعه براســاس نقشــه جامــع علمی کشــور 

ــرورش، ــن آموزش وپ ــول بنیادی ــند تح و س

نظــام رتبه بنــدی معلــمان مطابــق مــواد این 

قانــون تعییــن و اجــرا می شــود.

علیرضا ظهیری

  a.zahiri@shahraranews.ir
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چسـبیده بـه بهتریـن محـلات مشـهد بـا 

مشکلات بسیاری دست وپنجه نرم می کنند 

و طرح هـای مختلـف بازآفرینـی ایـن  محلـه 

همچـون دیگر محلات فرسـوده شـهرمان با 

شکسـت روبـه رو شـده اسـت، بـا تغییـر نوع 

نـگاه مدیریت شـهری بـه مسـئله بازآفرینی 

در چند سـال گذشـته و توجه به مشـارکت مردمی در 

امـر بازآفرینـی، دوبـاره امید مانـدن و سـاختن محله  

در دل هایشان زنده شده است.

شـاید امیـدواری اهالـی محلـه وکیل آبـاد از آنجایی 

شـکل گرفتـه اسـت کـه دیگـر از ایـن محلـه قدیمـی 

به عنوان قلعه یاد نمی شود و مسئولان تلاش می کنند 

به جای «قلعه وکیل آباد» از «محله وکیل آباد» یاد کنند 

و در ایـن راسـتا دفـتر تسـهیلگری هـم چندی اسـت 

در ایـن محلـه ایجـاد شـده و نیازهـا و خواسـته های 

اهالـی محلـه را شناسـایی کـرده اسـت. شـهردار 

منطقه۱۲ مشـهد که متولی سـامان دهی این محله 

اسـت، ابـراز امیـدواری کـرده اسـت کـه با مشـارکت 

شـهروندان در سـال۱۴۰۱ اتفاقات خوبی برای این 

محلـه رخ دهد.

علـی زینت بخـش در گفت وگو با شـهرآرا، با اشـاره به 

مصوبه اخیر شـورای شـهر مبنی بر اختصاص اعتبار 

بـرای انجـام پروژه هـا باتوجه بـه نیـاز شـهروندان در 

محلات فرسـوده و حاشیه شهر مشهد گفت:  پیرو این 

مصوبه درصدد هستیم بتوانیم مبالغی را برای انجام 

برخی اقدامات در محله وکیل آباد در اختیار بگیریم.

وی ادامه داد: خوشبختانه با پیگیری اعضای شورای 

شـهر مشـهد و کمیتـه نظارتـی۳  پیگیری هـا بـرای 

انجـام اقدامـات بازآفرینی ایـن محله درحـال انجام 

اسـت و بازدیدها و جلسات با سـاکنان محله داشته و 

درخواسـت های مردمی را گرفته ایم.

وی بـا تأکیـد بـر اینکـه بازسـازی و نوسـازی محلـه 

وکیل آبـاد نیازمنـد کمـک شـهروندان ایـن محلـه 

اسـت، تصریح کـرد: اگـر شـهروندان می خواهند در 

جریـان نوسـازی این محلـه کاری انجام دهنـد، باید 

در برخـی مـوارد از منافـع شـخصی خـود کـم کنند و 

به فکر هم محله ای ها و منافع عمومی محله باشند تا 

ما هـم بتوانیم در امور مربوط به صلح ها و بازگشـایی 

معابـر فعال تر وارد شـویم.

شهردار منطقه۱۲ گفت: طرح تفصیلی محله وکیل آباد 

نیز کمتر از یک ماه پیش ابلاغ شده و مراحل بارگذاری آن 

در سامانه درحال انجام است؛ با انجام فرایند بارگذاری 

در یکی دو ماه آینده، دیگر مشـکلی برای صدور پروانه 

در صورت داشـتن اسـناد مربوطـه نداریم، زیـرا معابر 

و نـوع کاربری املاک در طرح مشـخص شـده اسـت و 

می توانیـم با انبسـاط خاطـر بهتری در حـوزه کاربری 

زمین ها و پیگیری مصوبات لازم خدمت رسانی کنیم و 

درنهایت تخصیص اعتبارات را انجام دهیم.

وی   افزود:رویکـرد اصلـی مـا در امـر بهسـازی بافـت 

محلـه وکیل آباد، اسـتفاده از مشـارکت مردمی اسـت 

و همـه برنامه هـای مـا هم بر ایـن مبنا چیده می شـود.

 زینت بخـش بـا بیان اینکه مـا دیگر از محلـه وکیل آباد 

به نـام قلعه یاد نمی کنیم زیرا محله ای شـهری اسـت،

افـزود: ایـن محلـه در وسـعت ۲۳هکتـاری اش ۵هزار 

سـاکن دارد و مـا نیـز اکنـون در راسـتای بهترشـدن 

وضعیت زندگی در این محله اقدامات خوبی را بیشتر 

در حوزه های معمول خدمات شهری انجام می دهیم 

و حتـی اقدامـات این حوزه ما نسـبت بـه دیگر محلات 

منطقه۱۲ دوبرابر است.

وی تأکید کرد: درخواست هایمان را برای تخصیص اعتبار 

در اصلاح بودجه۱۴۰۰ داده ایم و در صورت تخصیص 

اعتبار فرایند بهسـازی این محله در سـال۱۴۰۰ آغاز 

می شـود و اهالی این محلـه در سـال۱۴۰۱ اقدامات 

انجام شده را خواهند دید.

شهردار منطقه۱۲ به یکی از مهم ترین موانع پیش روی 

کار این محله نیز اشـاره کرد و گفت: اکنون بزرگ ترین 

مانـع بـرای انجـام بهـتر امـور در ایـن محله مربـوط به 

بزرگ مالکان اسـت و در این موضـوع، خرده مالکانی 

کـه زمین در تـصرف دارند، با مالـکان بزرگ مقیاس به 

تعارضاتی برخورده اند که این مسئله در حوزه قضایی 

باید پیگیری شـود؛ ما نیز بـرای پیگیری موضوعات در 

کنار دسـتگاه قضایی هستیم.

خبر خوش برای بھسازی بافت وکیل آباد
رویکرد اصلی مدیریت شهری مشهد در بهسازی محله «وکیل آباد»بهره گیری از مشارکت مردمی است
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